
 

 

Treść interpelacji radnego Ludwika Rakowskiego  

w sprawie dofinansowania budowy szybów windowych dla spółdzielni i wspólnot 

mieszkaniowych 

Na terenie Województwa Mazowieckiego znajduje się wiele budynków mieszkalnych (zwłaszcza 

czteropiętrowych) pozbawionych wind. Stwarza to szereg ograniczeń, szczególnie dla 

mieszkańców wyższych pięter, w tym dla osób o ograniczonej mobilności: osób starszych i  z  

niepełnosprawnościami ruchowymi, a także rodzin z małymi dziećmi. 

Wspomniane budynki wielokondygnacyjne powstawały zazwyczaj w latach PRL-u i obecnie 

zamieszkiwane są często przez osoby starsze. Brak wind stanowi zatem dla mieszkańców realny 

problem w codziennym życiu – stają się oni nierzadko „więźniami czwartego piętra”. Niestety, 

zgromadzenie przez wspólnoty mieszkaniowe lub spółdzielnie całości środków finansowych na 

budowę szybów windowych jest zazwyczaj niemożliwe.  

Mając powyższe na uwadze zwracam się do Pana Marszałka z prośbą o rozważenie 

wprowadzenia mechanizmu dofinansowania z budżetu województwa (lub ze środków z innych 

źródeł – np. funduszy europejskich) budowy szybów windowych dla spółdzielni i wspólnot 

mieszkaniowych. Systemowe działanie samorządu w powyższej kwestii będzie miało pozytywny 

wpływ na ograniczenie wykluczenia społecznego wielu mieszkańców naszego regionu i  likwidację 

barier architektonicznych. 


